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de voorzitter

Onze vrienden, ook na de verkiezingen?

Bij het ingaan van de laatste rechte lijn naar de verkiezingen op 9 juni werd ons politiek debat druk bijge-
woond. Een bomvolle zaal, een druk bezet podium met 9 partijen en een gevat tussenkomende moderator 
in de persoon van professor-politicoloog Carl Devos, meer hadden we niet nodig om er een geslaagd en 
zeer geapprecieerd event van te maken. De diverse, min of meer gekende, standpunten werden bevestigd 
en nog eens expliciet in de verf gezet door de verschillende vertegenwoordigers van de politieke partijen. De 
voor ons vanzelfsprekende interactie met de aanwezigen in de zaal was er uiteraard ook, al was de sfeer in 
het begin wel wat gespannen toen Jean-Marie Dedecker, die deel moest nemen namens N-VA als “Chinese 
vrijwilliger”, zich bij wijze van intro liet ontvallen dat “het ongenoegen en de problemen bij de boeren de 
schuld was van het beleid uit het verleden”. Hij vergat er wel bij te zeggen dat de partij waarvoor hij optrad 
ook al meer dan één legislatuur mee de lakens uitdeelt in de Vlaamse regering… Het was voor iedereen in 

de zaal duidelijk dat iedere gevestigde partij die de voorbije 25 jaar deel uitmaakte van de Vlaamse regering de warme aardappel 
wilde doorschuiven naar een ander. 

Onze keuze de thema’s “de boer en zijn toekomst, de boer en zijn veld en de boer en zijn geld” te laten inleiden door leden was, naar 
onze mening en voortgaand op de reacties door de panelleden daarop, een goede zet. Het confronteerde hen meteen met de realiteit 
van de dag op de landbouwbedrijven en noopte hen tot het zoeken naar een passend antwoord op de concrete probleemstelling. 
Vooral de openingsvraag van de 22-jarige Marijke, popelend om volgend jaar mee in het ouderlijk melkveebedrijf te stappen, kwam 
binnen: “heb ik wel een toekomst in de landbouw?”. Je kon bij wijze van spreken een speld horen vallen in de zaal op dat moment. 

De ervaring en het empathisch vermogen als politicus van de enen ten opzichte van de onervarenheid of het gebrek aan diepgaande 
kennis van onze sector bij anderen viel op bij hun reactie. Het was ook meteen duidelijk dat er nog wel meer dan één boterhammetje 
zal moeten gegeten worden bij sommigen om mee in een debat te kunnen stappen waar het over de knikkers gaat. 

Het was ook meteen duidelijk dat zelfs politici uit de meerderheidspartijen twijfelen aan de weg die de huidige meerderheid en de 
uittredende Vlaamse Regering ingeslagen is. Dat er “terug meer gezond verstand moet komen onder politiekers”, dat er “meer moet 
geluisterd worden naar de boeren”, dat er “anders moet omgegaan worden met elkaar vanuit landbouw en natuur” en dat er “nood 
is aan minder polariserende uitspraken en opruiend taalgebruik door ministers” waren enkele van de boodschappen van de heren 
en dames politici. Op zich zijn dat geen wereldschokkende verklaringen, we hoorden ze de voorbije maanden regelmatig passeren 
vanuit zowel meerderheid als oppositie. De best scorende partijen in onze voorafgaande peiling onder de aanwezigen, CD&V en 
OpenVLD, weerspiegelden ook wel de positionering van de 2 Vlaamse meerderheidspartijen tijdens en na de langdurige protesten 
van begin februari. Na afloop van het debat bleken ze van plaats gewisseld, maar met een duidelijke voorsprong op de andere par-
tijen. Is daarmee de trend gezet?

Het zal erop aankomen om op 9 juni de juiste keuze te maken en na 9 juni alle partijen, waar die ook mogen terechtkomen, te con-
fronteren met hun sympathiebetuigingen van de afgelopen maanden. Op ons debat werd duidelijk geponeerd dat bijvoorbeeld het 
stikstofdecreet en het pachtdecreet reeds voor herziening of evaluatie vatbaar zijn. Van het stikstofdecreet weten we dat. Dat zal ook 
onvermijdelijk zijn na de verwachte uitspraak van het Grondwettelijk Hof. Het pachtdecreet doen evalueren op korte termijn, dat was 
nieuw, maar voor ons niet gelaten. Er zitten inderdaad een aantal hiaten in, punten waar men ons niet wilde volgen bij gesprekken 
voorafgaand aan het decreet.

We onthouden die twee dossiers in ieder geval.

Hendrik Vandamme, landbouwer-voorzitter Algemeen Boerensyndicaat, op zoek naar respect.
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